
Helga Zepp-Larouche:
Vi må handle nu for at gribe
den
chance, dette valg har skabt!
Heldigvis er frihandelsaftalerne, TPP og TTIP, totalt døde; og
det er en god ting, for frihandel gør absolut intet for at
forøge arbejdskraftens produktivitet. Det er baseret på det
monetaristiske koncept om at købe billigt og sælge dyrt; det
er baseret på at outsource billig arbejdskraft til markeder
for  slavearbejdskraft,  og  det  er  netop  det,  der  kvæler
forøgelsen af produktivitet ved at cementere betingelserne med
maksimal profit på bekostning af arbejdskraften. På den anden
side, hvis man ser på de økonomiske modeller, der altid har
dannet grundlag for en forøgelse af befolkningens rigdom –
det, som Friedrich List, den tyske økonom, karakteriserede som
Det  amerikanske,  økonomiske  System,  som  han  satte  op  som
modsætning til Det britiske, økonomiske System – så er den, i
øvrigt  korrekte,  antagelse  den,  at  den  eneste  kilde  til
velstand er befolkningens kreativitet. Denne kreativitet, der
tager  form  af  videnskabelige  og  teknologiske  opdagelser,
transformeres  til  teknologiske  fremskridt,  der,  hvis  de
anvendes  i  produktionsprocessen,  dernæst  fører  til  en
forøgelse  af  produktiviteten  i  både  arbejdskraftens  og  i
industriens kapacitet. Dette er den eneste, sande kilde til
rigdom.
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